

Abstract - Liebe und der Personzentrierte Ansatz

Love plays an essential part in the psychotherapeutic process. Whether it is expressed as regard or as empathetic resonance and care. In person-centered psychotherapy, it has a unique purpose. Not least because Carl Rogers himself particularly highlighted a facet of love with *agape*. In this text various aspects of love are examined and placed in the context of the person-centered approach in general and psychotherapy in particular. Various authors who have dealt with the concept of “love” and thus contributing to a better understanding of relationship dynamics of all kinds have a say. What is evident: Whether concerning socio-political or therapeutic connections, friendships, familial ties, romantic, sexual, societal or divine relations – love remains relevant.

Liebe spielt im psychotherapeutischen Prozess eine essenzielle Rolle. Als Wertschätzung kann sie sich dabei ebenso äußern, wie als empathisches Mitschwingen und Fürsorge. In der Personzentrierten Psychotherapie kommt ihr eine besondere Aufgabe zu. Nicht zuletzt weil Carl Rogers selbst mit der *agape* eine Facette von Liebe besonders hervorgehoben hat. In diesem Text werden verschiedene Aspekte von Liebe untersucht und in den Kontext des Personzentrierten Ansatzes im Allgemeinen und Psychotherapie im Speziellen gesetzt. Diverse Autor:innen kommen zu Wort, die sich mit dem Konzept „Liebe“ befasst haben und damit zu einem besseren Verständnis von Beziehungsgeschehen aller Art beitragen. Dabei zeigt sich: Ob die Beziehungen gesellschaftspolitisch, therapeutisch, freundschaftlich, familiär, romantisch, sexuell, oder göttlich sind – Liebe bleibt stets relevant.